
Protokół nr 51/2023
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego 20 czerwca 2023 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło w sali obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza
Piramowicza 32.

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-
gospodarczych;

2) Mikołaj Miścicki – radca prawny;
3) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
4) Joanna Hencel – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
5) Izabela Migocz - dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz dyrektor

zarządzający Muzeum Ziemi Kozielskiej;
6) Piotr Gabrysz – dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury;
7) Justyna Wycisk – kierownik zespołu stadionów sportowych w Miejskiego

Ośrodka Sportu i Rekreacji.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki (w chwili rozpoczęcia obrad
nieobecny był radny Jacek Król, który dołączył do posiedzenia).
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.



Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 50/2023 z 16 maja 2023 r.
4. Przygotowanie placówek oświatowych oraz miejsc opieki nad dzieckiem do lat

3 do wakacji, w szczególności w zakresie zapewnienia ciągłości opieki nad
dzieckiem do lat 3 oraz w wieku przedszkolnym, jak i oferty szkół
podstawowych dla uczniów pozostających na terenie miasta.

5. Przygotowanie miejskich placówek kulturalnych i sportowych do pracy w
trakcie nadchodzących wakacji (MBP, Muzeum Ziemi Kozielskiej, MOSiR,
MOK).

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
7. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji przypomniał, iż członkowie komisji otrzymali informację
z prośbą o wprowadzenie następujących projektów uchwał zmieniających uchwały
w sprawie:
- Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle,
- określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego przez
dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku
kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych prowadzonych
przez Gminę Kędzierzyn-Koźle.

W związku z brakiem zgłaszanych uwag wniósł o wprowadzenie do porządku obrad
pkt.: „Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu
Gminy Kędzierzyn-Koźle” jako pkt 6:

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (5)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-
Bogocz, Ireneusz Wiśniewski



NIEOBECNI (3)
Hanna Białas, Jacek Król, Michał Nowak

Kolejno wniósł o wprowadzenie pkt 7 „Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej
uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania
przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym do końca roku
szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach
publicznych prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle”:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-
Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Hanna Białas
NIEOBECNI (1)
Jacek Król

Porządek obrad po przyjętych zmianach:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 50/2023 z 16 maja 2023 r.
4. Przygotowanie placówek oświatowych oraz miejsc opieki nad dzieckiem do lat

3 do wakacji, w szczególności w zakresie zapewnienia ciągłości opieki nad
dzieckiem do lat 3 oraz w wieku przedszkolnym, jak i oferty szkół
podstawowych dla uczniów pozostających na terenie miasta.

5. Przygotowanie miejskich placówek kulturalnych i sportowych do pracy w
trakcie nadchodzących wakacji (MBP, Muzeum Ziemi Kozielskiej, MOSiR,
MOK).

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu
Gminy Kędzierzyn-Koźle.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia
wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego przez dzieci
objęte wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku
kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych
prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle.



8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 50/2023 z 16 maja 2023 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi, przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Jacek Król

Ad 4.
Przygotowanie placówek oświatowych oraz miejsc opieki nad dzieckiem do lat 3
do wakacji, w szczególności w zakresie zapewnienia ciągłości opieki nad
dzieckiem do lat 3 oraz w wieku przedszkolnym, jak i oferty szkół podstawowych
dla uczniów pozostających na terenie miasta.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała, ile gmina zapewnia miejsc, ile jest dzieci
ogółem w klasach podstawowych 1-4.

Kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania Joanna Hencel odpowiedziała, iż w
chwili obecnej ciężko jest dokładnie odpowiedzieć, ale ogólnie w klasach
podstawowych, czyli 1-8 jest 3600 uczniów. W związku z tym będzie to połowa tj.
1800.

Katarzyna Kukolka-Bogocz podkreśliła, iż z informacji wynika, że zaplanowano 150
miejsc dla ucznia, którego rodzice muszą pracować całe wakacje. Następnie radna
poinformowała, że przed posiedzeniem podzwoniła do wszystkich szkół z zapytaniem
w tej sprawie i uzyskała następujące informacje: w PSP nr 11 lista rezerwowa już jest
bardzo długa, w PSP nr 20 jest wpisanych już 25 dzieci na liście rezerwowej, PSP nr
12 również 25 dzieci na liście rezerwowej, PSP nr 6 jest wpisanych 15 dzieci na liście
rezerwowej, PSP nr 9 wpisanych 25 dzieci na liście rezerwowej, PSP nr 19 wpisanych



12 dzieci, PSP nr 5 wpisanych 21 dzieci na liście rezerwowych. Radna otrzymała
informację, iż nie ma sensu już wpisywać dzieci na listy rezerwowe, ponieważ są już
bardzo przepełnione. Kończąc dodała, że sytuacja w żłobkach i przedszkolach jest
o wiele gorsza. Radna była świadkiem, kiedy rodzic był poinformowany przez
pracownika żłobka, iż nie wyda wniosku o przyjęcie dziecka w okresie wakacyjnym,
ponieważ żłobek jest już przepełniony chętnymi.

Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło przypomniał, iż co roku okazuje się, że nie
brakuje miejsc dla dzieci potrzebujących, ponieważ co roku rodzice zapisują dzieci na
tzw. wszelki wypadek, a później rezygnują z opieki. Zwrócił uwagę, iż gmina nie ma
obowiązku zapewnienia opieki podczas wakacji, ale stara się pomoc naprawdę
potrzebującym rodzicom. Dodał, iż nauczyciele jak inni pracownicy mają urlop, więc
muszą go wybrać podczas wakacji. Podkreślił, iż na początku roku szkolnego już
wiadomo w jakim miesiącu dana placówka będzie zamknięta, więc rodzice powinni
sobie zaplanować urlop w tym miesiącu nieczynnym placówki.

Radna Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała, jeżeli cała placówka przedszkolna zostaje
zamknięta to czy drugie przedszkole wtedy otwiera wszystkie grupy.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, że gmina stara się udostępniać wszystkie grupy.
Jednakże zdarzają się sytuacje, że nie ma takiej możliwości tj. zaległe urlopy
pracowników.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała, czy lista rezerwowa w tym roku posiada tyle
samo miejsc, co w zeszłym roku.

Zastępca prezydenta odpowiedział, iż na pewno jest podobna ilość miejsc.

Radna zwróciła uwagę, iż w zeszłym roku zniknął problem z brakiem miejsc w
przedszkolach, ponieważ otworzono kolejną placówkę, w tym roku nie planuje się
otworzenie dodatkowej placówki, dlatego problem nie zniknie.

Pani kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania Joanna Hencel dodała, iż
zwiększono liczbę miejsc o 30.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poprosił, aby w takim razie na miesiąc
sierpień przygotowano na posiedzenie komisji krótką informację, czy brakowało
miejsc.



Hanna Białas dodała, iż podczas wakacji bierze czynny udział na koloniach, posiada
stały kontakt z nauczycielami i naprawdę prawie wszystkie dzieci korzystają z
pomocy. Zapisanie dziecka na wyjazdowe kolonie, czy też na półkolonie jest
nieodpłatne, dlatego dużo rodziców zapisuje dzieci, a później jednak rezygnuje. Radna
uważa, iż wakacje są po to, aby dzieci odpoczęły od placówek oświatowych i spędziły
czas z rodziną. Kończąc dodała, iż 500 plus dla dziecka może pomoc finansowo, aby
zapisać dziecko na płatną kolonie. Przypomniała, iż za rok rodzice będą otrzymywać
800 plus, więc będzie jeszcze większe wsparcie. Po za tym ojciec, jak i matka dziecka
posiadają po 26 dni urlopu.

Przewodniczący komisji przypomniał, iż jak co roku Miejska Biblioteka
Publiczna, Muzeum Ziemi Kozielskiej, Miejski Ośrodek Kultury oraz Miejski
Ośrodek Sportu i Rekreacji zapewniają wiele atrakcji, półkolonii dla dzieci bezpłatnie,
bądź za niskie kwoty. Zaznaczył, iż na terenie gminy również dwie świetlice
socjoterapeutyczne są czynne podczas wakacji. Następnie poinformował, iż dyskusja
została wyczerpana, podziękował i przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad.

Ad 5.
Przygotowanie miejskich placówek kulturalnych i sportowych do pracy w trakcie
nadchodzących wakacji (MBP, Muzeum Ziemi Kozielskiej, MOSiR, MOK).

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz Muzeum Ziemi Kozielskiej Izabela
Migocz przedstawiła informację (wszystkie informacje dotyczące ww. tematu zostały
udostępnione na stronie internetowej www.kedzierzynkozle.esesja.pl). Pani dyrektor
dodała, iż niestety Muzeum Ziemi Kozielskiej nie zrealizuje tzw. Akademii
Odkrywców przez dwa miesiące, jedynie w lipcu przez pierwsze trzy tygodnie, z
uwagi na to, że w zeszłym roku 7 października weszła w życie ustawa zmuszająca do
oszczędności energetycznych. Planuje się już z końcem sierpnia wyłączyć muzeum dla
osób indywidualnych, ale grupy dzieci oraz młodzież z wcześniejszą rezerwacją będą
mogli zwiedzać muzeum. Następnie pani dyrektor dodała, iż planuje się w sobotę 8
lipca od 11 do 16 godziny w muzeum będą różne atrakcje tj. strzelanie z łuku, walki na
miecze, gry średniowieczne, warsztaty tkackie oraz zajęcia z kaligrafii oraz
inscenizacja legendy kozielskiej. Niedługo będzie można zapisywać się. Zaprosiła
serdecznie informując, iż wszystkie zajęcia będą bezpłatne.

Kierownik zespołu stadionów sportowych w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji
Justyna Wycisk krótko przedstawiła informację przygotowaną na posiedzenie.

Jacek Król zapytał, kiedy i na jak długo zostanie zamknięta kryta pływalnia.

http://www.kedzierzynkozle.esesja.pl/


Kierownik Justyna Wycisk odpowiedziała, że na chwilę obecną nie posiada takiej
informacji, ale poprosi dyrektora, aby odpowiedział na ww. zapytania.

Komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informacje.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy
Kędzierzyn-Koźle.

Michał Nowak zwrócił uwagę, iż skoro w niesformalizowanej procedurze jednym
z elementów wniosku jest uzasadnienie podjęcia inicjatywy, to w przypadku trybu 1d
na końcu ustępu powinien być zapis „wraz z uzasadnieniem”.

Mecenas Mikołaj Miścicki wyjaśnił, że nie jest autorem projektu uchwały, jednakże
uważa, iż jeśli jest mowa o projekcie uchwały to zgodnie z zasadami techniki
prawodawczej oraz statutem wiadomym jest, iż musi zawierać uzasadnienie.

Michał Nowak dodał, iż jeżeli jest mowa o wniosku w sprawie podjęcia inicjatywy
uchwałodawczej, a nie o projekcie uchwały. Podkreślił, iż projekt uchwały jest tylko
załącznikiem do wniosku, stąd radnego wątpliwość.

Radca prawny poinformował, iż ma wrażenie, że jeśli w 1b i 1c jest mowa o tym
samym sformułowaniu, czyli wniosku o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej to musi
być to pismo, które będzie spełniało wszystkie warunki z 1c, czyli określenie
przedmiotu i uzasadnienie.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nie ma więcej osób zgłaszających się do
dyskusji i poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.



Ad 7.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia
wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego przez dzieci objęte
wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym,
w którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę
Kędzierzyn-Koźle.

Radny Michał Nowak poprosił, aby słowa „zmienia się § 2 ust. 2 który otrzymuje
następujące brzmienie” zamienić na zgodne z techniką prawodawczą „§ 2 ust. 2
otrzymuje brzmienie”. Następnie zwrócił uwagę na słowa „świadczenia” oraz
„wychowania przedszkolne” i zapytał, czy to nie jest niespójność.

Mecenas Mikołaj Miścicki przypomniał, iż opłata jest za wychowanie przedszkolne,
a nie za świadczenia.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nie ma więcej osób zgłaszających się do
dyskusji i poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Ad 8.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 22 sierpnia godz. 16:00.



Ad 9.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 17:35
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


